

政府學費資助

Government Financial Assistance

如有需要，同學可申請以下由政府提供的資助、貸款或持續進修基金：

Students who are in financial needs may apply for student financial assistance under the following Schemes or Continuing Education Fund through the Government:

項目 Items	副學士 Associate Degree	高級文憑 Higher Diploma	文憑 Diploma
專上學生資助計劃 * Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students *	✓	✓	✗
專上學生免入息審查貸款計劃 Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students	✓	✓	✗
擴展的免入息審查貸款計劃 Extended Non-means-tested Loan Scheme	✗	✗	✓
持續進修基金 Continuing Education Fund	✓	✓	✓

* 申請人須為30歲或以下。 Applicant must be aged 30 or below.

專上學生資助計劃

凡通過家庭入息及資產審查的「專上學生資助計劃」合資格申請人，可獲發助學金及/或貸款。符合申請「專上學生資助計劃」的同學亦可透過此計劃申請學生車船津貼。

專上學生免入息審查貸款計劃

「專上學生免入息審查貸款計劃」適用於修讀「專上學生資助計劃」下合資格課程的全日制學生，此計劃提供貸款以協助合資格申請人繳付學費。

擴展的免入息審查貸款計劃

「擴展的免入息審查貸款計劃」適用於修讀指定的兼讀制及全日制專上和持續進修及專業教育課程的同學，此計劃提供貸款以協助合資格申請人繳付學費。

持續進修基金

持續進修基金為有志進修的成年人提供持續教育和培訓資助。現時已有約60個科目獲「持續進修基金」認可為「可獲發還款項課程」。

Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP)

The FASP is a means-tested financial scheme offered to eligible students in the form of grant and / or loan. Students who are eligible to apply for assistance under FASP may also apply for student travel subsidy through FASP application.

Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students (NLSPS)

The NLSPS is applicable to full-time students pursuing eligible programmes under the FASP. The NLSPS provides financial assistance in the form of loan to eligible students to meet their tuition fees.

Extended Non-means-tested Loan Scheme (ENLS)

The ENLS is applicable to eligible students pursuing specific part-time and full-time post-secondary and continuing and professional education courses. The ENLS provides loan(s) to eligible students to settle tuition fees.

Continuing Education Fund (CEF)

CEF subsidises adults with learning aspirations to pursue continuing education and training courses. About 60 courses are currently recognised by the Continuing Education Fund (CEF) as Reimbursable Courses.

有關資助及貸款詳情，可直接向在職家庭及學生資助事務處查詢：

For details of the government financial assistance, students may contact the Working Family and Student Financial Assistance Agency.

政府資助 / 貸款計劃 Financial Assistance Schemes	地址 Address	查詢熱線 Hotline	網址 Website
專上學生資助計劃 Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students	九龍彌敦道700號工業貿易署大樓 12樓1201室 Room 1201, 12/F, Trade and Industry Department Tower, 700 Nathan Road, Kowloon	2152 9000	
專上學生免入息審查貸款計劃 Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students	九龍長沙灣道303號長沙灣政府合署 12樓1204室 Room 1204, 12/F, Cheung Sha Wan Government Offices, 303 Cheung Sha Wan Road, Kowloon	2150 6222	www.wfsfaa.gov.hk/sfo
擴展的免入息審查貸款計劃 Extended Non-means-tested Loan Scheme	九龍長沙灣道303號長沙灣政府合署 11樓 11/F, Cheung Sha Wan Government Offices, 303 Cheung Sha Wan Road, Kowloon	2150 6223	
持續進修基金 Continuing Education Fund	新界葵涌興芳路166-174號葵興政府合署9樓916室 Room 916, 9/F, Kwai Hing Government Offices, 166-174 Hing Fong Road, Kwai Chung, N.T.	3142 2277	www.wfsfaa.gov.hk/cef

